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Produkcia odpadov za 3.štvrťrok 2021
Opätovne vás touto cestou informujeme o vzniknutých množstvách odpadov 
v našom meste a úrovni ich vytriedenia. V tabuľke sú uvedené pre porovna-
nie údaje aj za 1. a 2. štvrťrok.

* v mesiaci apríl a september bol vývoz popolníc 3x za mesiac
** nebol vykonaný zber papiera a nebolo ani podrvené drevo v zb. dvore (COVID-19)

Keď sa pozrieme na čísla z tejto tabuľky 
zistíme, že sa nám spoločnými silami darí 
množstvo uloženého odpadu na skládku 
pomaly znižovať. Oproti roku 2020 je to 
za toto obdobie  menej o skoro 20 ton a 
oproti roku 2019 je to až o 81 ton me-
nej odpadu. Pre ilustráciu, 81 t odpadu je 
množstvo, ktoré sa vyvezie z popolníc z 
celého mesta za cca. jeden mesiac.

rok 2019 rok 2020 rok 2021
K 30.9. sa uložilo na skládku 1 195,81 t 1 134,40 t 1 114,47 t
Každý občan uložil na skládku k 30.9. 238,20 kg 225,97 kg 222,00 kg
K 30.9. sa vytriedilo a zhodnotilo 260,18 t 221,15 t 393,62 t
Každý občan vytriedil a zhodnotil k 30.9. 51,83 kg 44,05 kg 78,41 kg
Celková úroveň triedenia k 31.3. 13,11% 13,89% 17,81%
Celková úroveň triedenia k 30.6. 20,72% 14,37% 31,96%
Celková úroveň triedenia k 30.9. 17,87% 16,31% 26,10%

prepočet na 1 obyvateľa (priemer 5020 obyvateľov ročne)

Pre lepšiu orientáciu sme v nasledujúcej tabuľke spracovali stav k 30.9.2021

Druh odpadu rok 2019 rok 2020 rok 2021
Papier vrátane zberu v škole 1.štvrťrok 13,92 17,88 20,65
Papier vrátane zberu v škole 2. štvrťrok 50,00 24,26** 42,63
Papier vrátane zberu v škole 3. štvrťrok 16,78 49,41 16,65
Sklo 14,60 14,46 16,70
Sklo 18,93 18,16 17,35
Sklo 22,80 18,70 20,02
Plasty 18,84 18,82 25,88
Plasty 21,72 25,30 23,63
Plasty 20,62 26,72 29,35
Jedlé oleje, konáre, kuchynský odpad 0 0 0
Jedlé oleje, konáre, kuchynský odpad 0 0 84,74
Jedlé oleje, konáre, kuchynský odpad 0 0 2,97
Ostatné zložky zo ZDO  vrátane dreva 0,43 0,32 0,25
Ostatné  zložky zo ZDO vrátane dreva 60,47 8,21** 92,55
Ostatné  zložky zo ZDO vrátane dreva 1,29
Spolu vytriedené a zhodnotené za 1.štvr. 47,79 51,48 63,46
Spolu vytriedené a zhodnotené za 2.štvr. 151,12 75,93 260,90
Spolu vytriedené a zhodnotené za 3.štvr. 61,27 99,08 70,28
Komunálny odpad (popolnice) 1.štvr. 265,65 262,04 251,27
Komunálny odpad (popolnice) 2.štvr. 354,59* 357,30* 338,71*
Komunálny odpad (popolnice) 3.štvr. 318,55 318,32 349,67*
Objemný odpad + skládky 34,61 43,26 40,08
Objemný odpad + skládky 49,38 62,45 49,88
Objemný odpad + skládky 54,35 56,23 56,06
Drobný stavebný odpad 15,67 12,84 0
Drobný stavebný odpad 39,22 0 9,24
Drobný stavebný odpad 60,98 18,38 16,57
Obaly s nebezpečnými látkami 0,69 1,00 1,46
Obaly s nebezpečnými látkami 1,48 0,82 0,60
Obaly s nebezpečnými látkami 0,64 1,74 0,92
Spolu uložený odpad na skládku za 1.štvr. 316,62 319,14 292,81
Spolu uložený odpad na skládku za 2.štvr. 444,67 420,57 398,43
Spolu uložený odpad na skládku za 3.štvr. 434,52 394,67 423,22

Porovnanie údajov za 1., 2. a 3. štvrťrok v tonách

Na strane druhej sa nám zvyšujú množ-
stvá vytriedeného odpadu a to je dobre. 
Toto číslo by malo byť stále vyššie. Zá-
leží len na nás koľko odpadu dáme do 
popolnice a koľko do triedeného odpa-
du. Ja ako občan ovplyvňujem tú cel-
kovú úroveň triedenia. Čím menej dám 
do popolnice či objemného odpadu v 
zbernom dvore a čím viac zložiek vy-
triedim, tým bude úroveň triedenia vyš-
šia. Nebudeme tak musieť odvádzať do 
environmentálneho fondu vyššie sadzby 
poplatkov. V tomto roku je táto sadzba 
poplatku 22€ za každú tonu uloženého 
odpadu na skládku, do roku 2018 to bolo 
len 4,98€ za tonu. Len pre ilustráciu k 
30.9.2021 sme takto odviedli (štátu) spo-
lu už 25 603€.

Od 1.januára 2022 nás čaká zálohova-
nie plastových fliaš od nápojov a plecho-
viek od nápojov. Za každú takúto fľašu 
či plechovku zaplatíme v obchode zálo-
hu vo výške 0,15€. Spätný zber týchto 
obalov sa stále zákonne dolaďuje. Ktoré 
predajne budú v Gbeloch tieto obaly aj 
naspäť odoberať uvidíme, vykonávame 
prieskum a budeme vás informovať. 

Mgr. Miriam Kudolániová
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 Aj vám, vážení občania,  patrí sym-
bolická ruža. Verím, že zodpovednosť a spo-
lupatričnosť sa z nášho mestečka nevytratia 
ani pri ďalších očakávaných vlnách COVID 
19, alebo aj len pri  tzv. „obyčajnej“ chrípke.
Medzi tými, ktorí si prevzali ocenenie z rúk 
Mgr. Jozefa Viskupiča -  predsedu Trnavské-
ho samosprávneho kraja- boli MUDr. Marcela 
Strončeková, pani Denisa Kováriková, ktoré 
sa zúčastnili testovania občanov v našom 
meste, ale hlavne odpracovali množstvo ho-
dín pri očkovaní v očkovacom centre v Ska-
lici,  kolektív zamestnancov DPS n. o. Gbely, 
ktorí boli 10 dní doslova zatvorení v zariade-

Ani milión ruží nestačí...
ní na Hudecovej ulici, kedy až 75% klientov 
bolo pozitívnych – je to pani  Bc. Gabriela 
Krammerová, Bc. Anna Poláková, pán Milan 
Kittner, pán Viliam Polák, pani Marta Hyžová, 
pani Silvia Valachovičová a pán Ivan Jurka. 
Predseda TTSK Mgr. Jozef Viskupič poďa-
koval za prácu v boji s COVID 19 aj členom 
Dobrovoľného hasičského zboru v Gbeloch, 
za ktorých ocenenie prevzali Ing. Boris Mikuš 
a Vojtech Papánek. 

Ing. Jozef Hazlinger
Primátor mesta Gbely

Pokračovanie zo strany 1

Vojtech Papánek: .„Som rád a vážim si, keď 
sa na dobrovoľných hasičov nezabúda. O 
to viac to poteší, ak si na nás spomenú vr-
choloví predstavitelia, ako v tomto prípade 
napríklad  prezidentka SR. Bez ohľadu na 
to, že nie sme profesionáli, pripravenosť a 
výkon miestnych hasičských zborov  a teda 
aj nášho – gbelského, je pre každého, kto sa 
ocitne v nebezpečenstve požiaru, víchrice, 
záplav či autonehody, kde rozhodujú sekun-
dy alebo minúty, nenahraditeľná.
Nie každý rok vyjde spomedzi pozvaných aj 
na skalický okres, no a tento rok sa tak stalo. 
Za trnavský kraj boli k pani prezidentke dele-
govaní dvaja hasiči a jeden z nich - za skalic-
ký okres som bol ja.
Potešilo ma, že som mohol ako zástupca 
odovzdať všetkým gbelským hasičom po-
zdrav od prezidentky a odkázať prísľub, že 
do budúcna na nás ako na dobrovoľných ha-
sičov budú vždy myslieť .“

Prezidentka prijala zástupcov
dobrovoľných hasičov

 Začiatkom októbra prijala prezident-
ka Slovenskej republiky Zuzana Čaputová 
delegáciu dobrovoľných hasičov. Prezident 
DPO SR sa pri úvodnom slove poďakoval 
prezidentke za možnosť osobného stretnu-
tia. „Stoja pred vami zástupcovia jednotlivých 
krajov, delegovaní zo svojich organizácií. 
Patrí vám naše veľké poďakovanie, že ste si 
našli v kalendári čas a miesto, aby sme mohli 
prísť.“ Zdôraznil, že dobrovoľní hasiči sa roz-
hodli, že budú obetovať svoj voľný čas službe 
blížnemu.
Prezidentka Slovenskej republiky vyzdvih-
la celkovú činnosť dobrovoľných hasičov a 
taktiež ich nezastupiteľnú úlohu počas pan-
démie nového koronavírusu. „Pokiaľ ide o 
nešťastie a ľudskú tragédiu, je to niečo, čo 
búra akékoľvek múry, rozdielnosti. I v tomto je 
vaša činnosť pre našu spoločnosť absolútne 
nezastupiteľná“.

Zdroj: internet

PRIESKUM
Nezáväzný prieskum záujmu 

o stavebné pozemky v lokalite 

„Kúcanka“

Zdroj: internet

Mesto Gbely kúpilo do svojho vlastníctva 
pozemky v lokalite „Kúcanka“, za účelom 
zabezpečenia  podmienok a predpokladov 
pre ďalší rozvoj mesta, vytvorením  
nových stavebných pozemkov pre 
výstavbu rodinných domov. Poslanci 
Mestského zastupiteľstva v Gbeloch na 
svojom zasadnutí dňa 27.5.2019 schválili 
uznesenie č. 97/2019, kde súhlasili s 
obstaraním Zmien a doplnkov Územného 
plánu mesta Gbely v lokalite „Kúcanka“ 
na výstavbu rodinných domov. 
Vážení občania, realizujeme nezáväznú 
aktualizáciu potencionálnych záujemcov 
o kúpu stavebného pozemku. 

Návratku doručte, prosím, na 
Mestský úrad v Gbeloch, Námestie 

slobody 1261, 908 45 Gbely. 

NÁVRATKA
Nezáväzný prieskum záujmu 

o stavebné pozemky v lokalite 
„Kúcanka“

MENO A PRIEZVISKO:

ADRESA:

TELEFÓNNY KONTAKT:

EMAIL:

Súhlasíme so spracovaním osobných 
údajov pre potreby tohto prieskumu.

V ...................... Dňa ......................... 

Podpis: .............................
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Milí Gbelania, každoročne sa aj v našej farnosti 
pripravujeme na slávnosť prvého svätého prijímania. Aj 
v tomto školskom roku sme už od septembra začali s 
prípravou vašich detí a vnúčat. Teší ma, ak vidím záujem 
hlavne rodičov, ktorí nezabudli na  sľub daný Bohu pri 
krste svojich detí a vedú ich k ďalšiemu kroku viery a 
spoznávania Ježiša Krista cez Eucharistiu.

 V našej farnosti sú už tradíciou biele alby, ktoré majú 
deti oblečené na tejto slávnosti. Pomáha to, okrem iného, k 
jednote medzi deťmi, zamedzuje to porovnávaniu, kto má 
krajšie a drahšie šaty a koniec koncov vám rodičom to šetrí aj 
peniaze za požičanie šiat, ktoré skôr vyniknú na nevestách, ako 
na deväťročných dievčatách. Biele alby symbolizujú čistú dušu 
detí, ktoré pred slávnosťou prijali sviatosť zmierenia - Božie 
odpustenie. Jednotné a  jednoduché šaty pomáhajú pochopiť 
podstatu prvého svätého prijímania, kde je na prvom mieste 
detské srdce, do ktorého vstupuje Boh cez Eucharistiu. 
Najkrajším darom pre každého kňaza, ktorý môže k tejto 
príležitosti dostať,  je záujem detí aj rodičov pokračovať v 
prijímaní Eucharistie a sviatostí. Žiaľ, často sa opakuje smutná 
prax a po slávnosti si zatvoria srdce voči Bohu a kostolu. 
Stále akosi nechápeme a nechceme pochopiť podstatu tejto 
slávnosti. Prvým svätým prijímaním rodičia otvárajú svojim 
deťom cestu k Eucharistii a ku sviatostiam. Ak je prvé sväté 
prijímanie prvé a zároveň posledné, ako môže v dieťati rásť 
semienko viery?
Prečo bránime deťom stretávať sa so živým Kristom? Boh 
predsa neubližuje, nezraňuje, nestraší, ale posilňuje človeka, 
pomáha mu v ťažkostiach, prináša mu pokoj a silu. Akcie v 
obchodoch sa snažíme využiť aj napriek prekážkam, ale 
duchovnú akciu, ktorú máme v kostole na dosah by sme nemali 
dokázať využiť? Boh čaká na každého z nás a ponúka zdarma 
svoju lásku, pokoj, požehnanie a posilu do každodenných 
starostí.
Prosím vás, milí rodičia, počúvajte aj dušu vašich detí, ktorá 
túži po láske, prijatí, pochopení a starostlivosti, ktorá od 
prirodzenosti túži po Bohu.
Pokrstiť dieťa znamená aj záväzok, že ho budeme viesť 
k duchovným a kresťanským hodnotám, že mu budeme 
pomáhať spoznávať milujúceho Boha a budeme mu v tom 
hlavne vzorom.
Najväčšou tragédiou je, keď dieťa začne vyčítať rodičom, 
že ho dali pokrstiť. To sa stáva zvyčajne vtedy, keď po krste 
rodičia a aj krstní rodičia zabudnú na svoje úlohy a povinnosť 
a nepomáhajú deťom napredovať v duchovnom živote, hlavne 
tým, že im nie sú dobrým príkladom. 
Zmena je vždy možná. Boh nikdy nezatvára srdce voči 
človeku. Záleží na každom z nás, či si dokážeme uvedomiť 
svoju zodpovednosť za duchovný a morálny vývin našich detí, 
či pochopíme, že okrem materiálneho zabezpečenia má rodič  
pomáhať dieťaťu rásť aj vo viere a úcte k Bohu. 
Chcem vás k tomu povzbudiť a verím, že pochopíme správne 
podstatu a krásu prvého svätého prijímania, ktoré je pre 
každého z nás výzvou na zmenu.                                                                                                                      

Andrej Fordinál, váš farár

jednou 
vetou

K Pamiatke zosnulých
Rozkvitli hroby kvietkami z plamienkov,

rozkvitli nádherou, záplavou živých farieb,
zohriali srdcia studených kameňov

plamennou červeňou z maliarskych paliet.

Rozkvitli spomienky na tých, čo odišli
na cestu z ktorej návratu niet,

Kľačíme pred nimi slzy sa natisli
Len s vázou na kvety stratíme pár viet.

Šumia staré lipy modlitbu večernú
a nezbedný vietor na organe hrá,
cintorín horí, má auru nádhernú,

staré vrany kázeň majú,
krákajú krá, krá.

Padajú slzy, padajú do zeme,
Šepocú listy, že sa raz stretneme.

Pavol Nemec

Jesenné prázdniny začnú pre školákov vo 
štvrtok 28.10.2021 a do školy opäť

nastúpia v utorok 2.11.2021.

Pri zbierke Biela pastelka v základnej škole
bolo vyzbierané 420,44 €.
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 Z projektu Modernejšia škola 
sme vybudovali dve oddychové zóny, 
jednu hlavnú, centrálnu a druhú vedľaj-
šiu. Obe slúžia žiakom, ktorí sa na nich 
stretávajú počas prestávok, pred vyučo-
vaním alebo tam trávia čas čakaním na 
odchod školského autobusu (využívanie 
síce nie je kvôli opatreniam úplné, ale 
veríme, že sa to čoskoro zmení). 
Rovnako sme z dotácie zabezpečili do 
všetkých tried triedne oddychové zóny. 
Žiaci tak majú vo svojom priestore, kde 
sa denne pohybujú, príjemné miesto, 
kde trávia prestávky, hrajú hry či čítajú 
knihy z triednych knižníc, ktoré sú sú-
časťou každej triedy.

Veľký úspech základnej školy v ďalšom projekte
Dlhodobo smerujeme našu školu k tomu, aby bola okrem 
centra kvalitnej výuky aj príjemným miestom pre všet-
kých žiakov. Školský výkon žiaka sa nesporne odvíja aj 

Na chodbách na spestrenie voľných chvíľ 
pribudli stolné futbaly, ktoré sa okamžite 
stali veľkým hitom medzi žiakmi.   
Sme veľmi radi, že aj vďaka projektu Mo-
dernejšia škola sa naša škola ešte viac 
môže priblížiť k svojmu heslu: „Škola o 
deťoch a pre deti.“

Mgr. Dávid Jureňa

od toho, ako sa v danom prostredí cíti, či sa tam ráno čo 
ráno teší a ako na neho celé školské okolie pôsobí. 
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- Od koľkých rokov sa venuješ cviče-
niu psíkov a koľko ich máš?
„Od 6 rokov a mam dvoch psíkov: Niko-
lett a Abby. Ale na veľké preteky chodí  
iba Nika a behám ešte s otcovou Lunou, 
ktoré už majú výkonostné zošity(skúšky).“

- Ako dlho trvá, než sa psík naučí 
všetko potrebné, a v akom veku psa 
je vhodné začať?
„Psík sa učí stále, celý svoj život. Ja s 
nimi trénujem 2x týždenne. Najlepšie je 
začať už od šteniatka, ale aj staršieho 
psíka viete naučiť. Začína sa poslušnos-
ťou a ľahkými prekážkami, ako sú tunely.“

- Aké plemená sú vhodné pre agility a 
aké plemená máš ty?
„Najviacej behajú agility Border kólie, ale 
aj  rôzne plemená veľké i malé. Ja mám 
krížencov. Nikolett pochádza z 5 štenia-

Na slovíčko s majsterkou v agility

tok vyhodených v lese a Luna je z útulku 
v Skalici.“

- V poslednej dobe si sa zúčastnila 
niekoľkých majstrovstiev Slovenska, 
Česka a dosiahla si aj veľké úspechy. 
Pochváľ sa...
„Najväčšie  sú tieto: v roku 2019 som sa 
zúčastnila majstrovstiev Európy vo Švaj-
čiarsku s Niki v kategórii „S“ kde sme  
skončili na 7.mieste, v roku 2020 som 
vyhrala majstrovstvá Slovenska detí a 
mládeže s Nikou v kategórii „S“, a toh-
to roku 2021 sme s Lunou vyhrali majs-
trovstvá Čiech detí a mládeže v kategórii 
„M“, i keď majsterkou som nemohla byť 
vyhlásená, keďže som Slovenka a majs-
trovstvá Slovenska detí a mládeže som 
vyhrala v dvoch kategóriách: s Nikou „S“ 
a s Lunou v „M“  („S“, “M“ sú rozdelené 
podľa výšky psa).  Budúci rok by som sa 

chcela kvalifikovať na majstrovstvá Eu-
rópy, tak držte päste.“

- Máš čas aj na iné koníčky alebo sa 
popri škole venuješ len psíkom?
„Mám čas aj na iné koníčky. Venujem sa 
volejbalu, plávaniu, hasičskému športu, 
gymnastike, spevu, výtvarnej a hrám na 
klavír. Vyzerá toho veľa, len v tejto dobe 
sú niektoré krúžky v obmedzenom režime, 
tak to ešte zvládam aj za pomoci rodičov.“

- Aký je tvoj názor na „množiarne“ a 
„množiteľov“?
„Nie je to správne, je hrozné, čo robia s 
tými psíkmi. Ľudia to robia len kvôli pe-
niazom a nemyslia vôbec na to ako sa 
cítia psíci, ktorí sú zatvorení v klietkach.“

- Aké odmeny používaš pre svojich 
psíkov?
„Používam rôzne pamlsky, väčšinou tie, 
ktoré vyhrám. Najviacej im však chutia 
cisárske párečky, ale vyberavé nie sú, 
zjedia všetko. Niekedy ako odmena sta-
čí aj hračka.“

Agility je kynologický šport, kde psík prekonáva prekážky pod vedením 
psovoda. Aj z radov Gbelanov sa organizovanému výcviku psov venuje veľa 
nadšencov, nielej z radov Kynologického klubu Gbely. Jednou z nich je aj 
Karolína Mikušová, ktorá v ostatnom čase získala veľmi pekné ocenenia.
Aj na to sme sa je opýtali v rámci rubriky Na slovíčko.

     Koľko už ubehlo rokov od času, keď 
spoločne vykročili na neprebádanú, ale 
krásnu cestu životom plnú predsavzatí, 
nádejí  no aj problémov, trápenia  a skla-
mania manželia Miloslav a Jozefa  Doj-
čákových, Mgr. Jozef a Mgr. Marie Ha-
bových, Alojz a Jana Hricových a Marián 
a Jarmila Kocákových,  ktorí v tomto  ob-
dobí oslávili 50 rokov spoločného života 
– zlatú svadbu.  V obradnej sieni mesta 
Gbely sa stretli už spomínané manželské 
páry, ktoré sa prostredníctvom mesač-
níka Gbelan na toto podujatie prihlásili. 
Na tejto vzácnej oslave sa manželom 
prihovoril primátor mesta, ktorý okrem 
iného zaželal jubilantom to najcennejšie, 
čo človek má – pevné zdravie, radosť a 
pohodu, ale aj lásku, lebo „najsilnejším 
liekom na starobu je láska“.

Najsilnejším liekom na starobu je láska

- Ako si udržiavaš kondíciu ty sama?
„Všetkými svojimi koníčkami, to mi zatiaľ 
stačí. Cez gymnastiku až po plávanie a 
na odpočinok mám výtvarnú.“

Ďakujeme za rozhovor
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Kam kráčaš, senior?
          Parafráza na známu, kultovú  knihu 
poľského spisovateľa Henryka Senkiewicza 
– Kam kráčaš Pane o pokračovateľoch diela 
Ježiša Krista v starom Ríme, vo mne vyvolala 
otázku -  A majú kde kráčať gbelskí seniori? 
Okrem svojich osobných a rodinných „kráča-
ní“ majú svoj aktívny klub zozadu na mešťan-
ke! Po pondelkových stretnutiach spevácke-
ho zboru s tak tajomným menom “Senior“, 
sa každý štvrtok stretajú na podujatiach od 
výmyslu sveta. Každá zdieľaná radosť je 
štvornásobná – každá zdieľaná starosť je po-
lovičná – a verte mi, že  je si v našom veku čo 
zdieľať, aj keď má každý niečo ukryté na dne 
duše  a nepovie to nikomu! Tu si zaspomína-
jú na tých, čo už tu s nami nie sú, pochvália 
v dobrom, i pohaňajú, ba sa i pohádajú, veď 
láska nehnevaná – neni milovaná!
                Aj keď sme všetci pamätníci, akoby 
sa dnes vytratil duch starej doby, keď sme sa 

Quo Vadis, senior?
nedočkavo „po fajronce“ stretali a svorne tak 
krásne nadávali na stranu a vládu. Rozhádala 
nás ťažká doba či všadeprítomný ten hnusák 
s číslom 19?! Nedá mi nespomenúť ten čas, 
keď sa celá rodina stretala pri šúpaní kukurice 
– tureckého žita v maštaľkách a šopkách, kde 
sa priniesla zo spálne nočná lampa, aby sa 
robota dokončila... no to bolo pre deti rajom, 
vyváľať sa v teplých šupinách! 
             Sme ako slimáci zalezení do ulít svo-
jich domov a čumíme na toho „klamára“ (te-
levízor) a jedujeme sa. Viem, denné správy 
o drastickom zdražovaní nikomu na nálade 
nepridajú, ale starí ľudia aj v tých najhorších 
časoch vojny vraveli: „Ňejak byuo – ňejak 
bude!“ Niekedy boli roky celými vekmi – dnes 
sú roky hodinami, preto ich neprepasme niek-
de zalezení v kúte a poďme za kamarátmi a 
kamarátkami do gbelského klubu POHODA, 
lebo pohoda tam naozaj je, aj keď sa zdá, že  
nie je vôbec nikde!

V skratke...

jednou 
vetou

 Je síce pravda, že Jednota dôchod-
cov vyberá svoje 2 eura za každého člena, 
ale na strane druhej, aj vďaka dotáciám z 
mesta, ale najmä vďaka snahe „dievčat“ z 
výboru organizácie Jednoty dôchodcov sa 
robí množstvo aktivít, len keby už ten COVID 
nás netrápil. Riešením nie je odhlasovanie 
sa z organizácie Jednoty dôchodcov, rieše-
ním je optimizmus nás všetkých, že aj tí skôr 
narodení  sa vedia zabaviť, zaspievať, ba aj 
zatancovať si, len keby už ten vírus od nás 
odišiel.  Naša gbelská organizácia patrí k tým 
najpočetnejším v našom okrese, ale od mi-
nulého roka sa nám členská základňa znížila 
a tak pozývame do našich radov tzv. mlado 

dôchodcov, ktorí prinesú nový vietor, nové 
nápady, nové podujatia, aby sme ani my, 
starší, nezaostávali za moderným svetom. 
Jednota dôchodcov je aj o tom, že bojuje za 
nás dôchodcov, vláda s čelnými predstaviteľ-
mi Jednoty dôchodcov prerokováva mnohé 
otázky týkajúce sa výšky dôchodkov, príspev-
kov na rekreácie, či rekondičné pobyty. Čím 
viac členov Jednota dôchodcov bude mať, 
tým budeme spoločne silnejším a dôstojnej-
ším partnerom pri rokovaniach.
Byť aktívnym seniorom a tiež členom or-
ganizácie Jednoty dôchodcov bude mať 
vždy svoje výhody!

Pavol Nemec

Pekný úlovok
Takýto hubársky úlovok sa podaril dlhoroč-
nému zberateľovi húb Mariánovi Kondllovi v 
polovici októbra.

Opravená cesta na Naftárskej
Správa a údržba ciest Trnavského samo-
správneho kraja ako  správca ciest II. a III. 
triedy uskutočnil v meste Gbely rekonštrukciu 
cesty III/1134 - Naftárska ulica, v úseku km 
4,800 - 5,300 v dĺžke 500m. Rekonštrukcia 
spočívala v odfrézovaní vrchnej vrstvy asfal-
tu, spevnení podložia v niektorých úsekoch a 
výškovej úprave poklopov, potom nasledova-
la pokládka ložnej a obrusnej vrsvy asfaltu a 
úprava krajníc. Mesto bezodplatne dostalo 
vyfrézovaný materiál, ktorý následne využije 
na skvalitnenie parkoviska pri cintoríne.

Chodník v centre mesta
V centre mesta zostal už iba posledný kúsok 
chodníka, ktorý nebol rekonštruovaný. Na 
Hurbanovej ulici a pri kine bude nový povrch 
zo zámkovej dlažby.

Na ulici Učňovskej boli v mesiaci september zrealizované práce na 
rozšírení dvoch boxov na ukladanie jednotlivých druhov odpadu. 

Rozšírenie bolo nutné z dôvodu rozširujúcich sa povinností mesta 
na zber odpadov (najmä zber kuchynského odpadu).
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V skratke...
Zákaz lovu kapra

Oznamujeme všetkým členom SRZ MO 
Holíč, že dňa 16.10.2021 sa uskutočnilo za-
rybnenie rybárskych revírov č. 2-3010-1-1 
Štrkovisko Boričky I. a č. 2-4120-1-1 Štrko-
visko Unín násadou kapra rybničného K2-3. 
Upozorňujeme, že v uvedených rybárskych 
revíroch, ktoré sú označené tabuľou, platí zá-
kaz lovu kapra rybničného po dobu 28 dní. 
V uvedených rybárskych revíroch Boričky 
I. a Unín bude lov kapra zase povolený od 
13.11.2021.

Momentky z futbalu
Mladší žiaci v zápase proti Unínu

Ronaldovi Paradeiserovi sa darí
V nemeckej organizácii Super League MMA, 
ktorá len prednedávnom oznámila spoluprá-
cu s Oktagonom, zdolal na hlavnej karte veľ-
mi kvalitného kolumbijského bojovníka Gilbe-
ra Ordoñeza Huilu. Paradeiser tento súboj 
navyše ukončil už v 2. kole a je to jasný signál 
pre celú ľahkú váhu Oktagonu, že s ním treba 
opäť počítať. (zdroj: internet)
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jednou 
vetou

Dorastenci v zápase proti Mor. Sv. Jánu

Aj vy máte v obývačke poníka?
Mnohí z Gbelanov totiž áno.
Pýtate sa, čo je to za blbosť? 

 Gbelských chovateľov ani ko-
ronavírus neodradil od svojho koníčka. 
Vystavovali na výstavách v Hlbokom, 
Prietrži i v Štefanove, kde získali veľa 
čestných cien. Boli to chovatelia Gabriel 
Pavka, František Knotek, Peter Šimek, 
Igor Burský, Igor Herda, Dávid Pavka, 
mladý chovateľ Juraj Slováček, Samuel 
Balga a ja - Ľubomír Pfeffer.

Vystavovalo sa aj v Českej republike v 
Křenoviciach. Klubová výstava brnen-
ských hrvoliakov, kde vystavoval Juraj 
Cintula a skončil na piatom mieste, v 
Křenoviciach bola aj klubová výstava 
moravských pštrosov a tam vystavoval 
Peter Konc. Za moravské pštrosy čer-
vené získal tretie miesto a za moravské 
pštrosy jarabé získal prvé a aj druhé 
miesto. Všetci naši chovatelia reprezen-
tovali nielen gbelskú organizáciu, ale 
aj mesto Gbely, za čo im ako predseda 
veľmi ďakujem.
Ale väčšie trápenie mi pripravil koro-
navírus na našu už tradičnú, hodovú 
výstavu. Pre túto hroznú pliagu sme 
nemohli usporiadať pre našich stálych 
návštevníkov naše podujatie. Počas 
môjho dvadsaťpäťročného pôsobenia 
v základnej organizácii ako predsedu 
mňa každoročne trápilo, aké bude poča-
sie. Vždy som žiadal pána farára, aby sa 
modlil, že by na hody bolo pekne.
A tento - dvadsiaty piaty rok – keď už 
bolo rozhodnuté, som sa modlil ja... ale 
aby bolo škaredo, zima a dážď. A to pre-
to, aby mňa nebolelo u srdca, že sme 

spolu s ostatnými chovateľmi nemoh-
li kvôli koronavírusu usporiadať našu 
výstavu. Ale počasie bolo pravý opak - 
krásne a slnečné... Čo dodať?
Napadol mňa ale variant, (a to sa do-
stávam k tomu poníkovi v obývačke), 
že keď nemohli prísť návštevníci k nám 
- na staré MNV za našimi zvieratka-
mi, tak prišli zvieratká za nimi domov. 
Oslovil som Slavomíra Brutovského s 
nápadom, vytvoriť pexeso so zvierat-
kami našich popredných chovateľov. Vo 
voľnom čase sme teda priamo u chova-
teľov spravili fotografie zvierat a pexeso 
bolo o pár týždňov na svete! Za jeho čas 
a bezodplatnú pomoc našej organizácii 
mu patrí veľká vďaka.
Pexeso okrem všetkých členov organi-
zácie, priateľov a vedenia Slovenského 
zväzu chovateľov v Bratislave, dostal 
každý žiak na prvom stupni základnej 
školy a všetky deti v materskej škole. A 
tak sa mnohým dostala napríklad krava, 
králik, alebo sliepka priamo do domác-
nosti – a možno zrovna do obývačky...
Keby mal niekto záujem o pexeso, ešte 
zopár ostalo a vyzdvihnúť si ich môžete 
priamo u mňa – Ľubomíra Pfeffera, ale-
bo v Dome kultúry Gbely.

Okrem toho sme tento rok opravili kliet-
ky, dokúpili aj nové, už teraz pripravuje-
me naše zvieratá na ďalšiu chovnú se-
zónu, aby sme dochovali nové mláďatá 
a pripravili sme sa na ďalšiu výstavu.
Ďakujeme všetkým našim sponzorom, 
ktorí nás každoročne podporujú. Po-
ďakovanie patrí primátorovi mesta a 
mestskému zastupiteľstvu, veterinárke 
Gabriele Hazlingerovej a samozrejme 
všetkým členom ZO SZCH Gbely.

Ľubomír Pfeffer, predseda ZO Gbely

Upozorňujeme, že ešte stále sú medzi nami občania, ktorí nema-
jú zaplatené všetky splátky, či už dane z nehnuteľností alebo po-
platku za komunálny odpad. Žiadame, aby ste úhradu vykonali 

najneskôr v lehote poslednej splátky t.j. do 2.12.2021.
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  Je nám úprimne ľúto, že sa stretnutie 
ani v tomto roku neuskutoční. Dovoľte mi 
preto, aby som Vám v mene spoločnosti 
NAFTA aspoň týmto spôsobom vyjadril 
vďaku a úctu za roky, ktoré ste venovali 
jej rozvoju a v krátkosti Vás informoval 
o tom, čo sa nám podarilo dosiahnuť za 
posledný rok. 
  Máme za sebou rok plný zmien. Pan-
démia COVID-19 bola bezpochyby ce-
losvetovo najvýznamnejším faktorom, 
ktorý v roku 2020 ovplyvnil celý podnika-
teľský sektor, vrátane energetiky.

Príhovor naftárskym seniorom

Pri tejto výnimočnej situácii však bolo vi-
diteľné kľúčové postavenie zamestnan-
cov strategických energetických spoloč-
ností. Udržiavanie bezpečnej a stabilnej 
prevádzky našich zariadení sme v uply-
nulom roku zvládli vďaka rýchlemu pri-
jímaniu opatrení a veľkému nasadeniu 
našich zamestnancov.
     V oblasti skladovania zemného ply-
nu sme v roku 2020 poskytovali nielen 
tradičné sezónne produkty, ale aj rôzne 
flexibilné a inovatívne produkty. Počet 
našich skladovacích kontraktov dosia-
hol trojciferné číslo, čo sa nám podarilo 
najmä vďaka intenzívnej práci na našom 
portfóliu a vytváraniu proklientských pro-
duktov s medzinárodným nastavením.
      Pokračovali sme v spoľahlivej pre-
vádzke zásobníkov Inzenham-West, 
Wolfersberg a Breitbrunn/Eggstätt v 
Nemecku. Napriek obmedzeniam, ktoré 
priniesla pandémia, sme s kolegami na 
našich bavorských zásobníkoch dokáza-
li intenzívne a profesionálne spolupraco-
vať aj na diaľku. 
Ďalším úspechom, na ktorý sme hrdí, je 
rozšírenie aktivít do Veľkej Británie. V 
roku 2020 sme začali poskytovať tech-
nicko-poradenské služby zásobníku 
Humbly Grove, ktorý sa nachádza len 

50 km od Londýna a je významnou sú-
časťou britskej plynárenskej infraštruktú-
ry. Poskytovanie našich profesionálnych 
služieb v Nemecku a Veľkej Británii je 
potvrdením našej vysokej kompetencie 
v oblasti skladovania.
Intenzívne sme sa venovali aj rozvo-
ju ďalších prieskumných aktivít samo-
statne alebo v spolupráci s partnermi. 
Prieskumné aktivity na Slovensku máme 
v pláne rozvíjať na územiach v okolí Tr-
navy, Topoľčian, Pavloviec nad Uhom či 
v licencii Beša.
    Dlhoročné skúsenosti v oblasti priesku-
mu a ťažby však zúročujeme i v zahrani-
čí. Na Ukrajine pokračujeme v získavaní 
nových prieskumných licencií. V roku 
2020 sa nám ako akcionárovi spoloč-
nosti EP Ukraine podarilo získať dve 
nové licencie – Grunivska a Okhtyrska. 
Pokračovali sme tiež v aktivitách týkajú-
cich sa už získaných licencií Užhorod a 
Vatazhivska. 
  Pre naše kľúčové činnosti vidíme veľký 
potenciál aj v budúcnosti. Veríme, že 
zemný plyn má vďaka svojim vlastnos-
tiam nezastupiteľné miesto nielen v sú-
časnom energetickom mixe, ale aj pri 
prechode k nízkouhlíkovej ekonomike. 
Tento stabilný zdroj energie s rozsiahlym 
využívaním v domácnostiach aj priemys-
le ponúka množstvo synergií pre rozvoj 
obnoviteľných zdrojov. Preto vďaka kva-
litne rozvinutej infraštruktúre a dlhoroč-
nému know-how môžeme aj v NAFTA 
myslieť na to, že v našich zariadeniach 
nebude v budúcnosti len čistý zem-
ný plyn. Tento zámer sme v roku 2020 
potvrdili inštaláciou solárnych panelov 
na vybraných prevádzkach či účasťou 
na projektoch zameraných na inovatív-
ne skladovanie energie. Možností však 
máme mnoho a chceme ich podrobne 
skúmať v rámci viacerých rozpracova-
ných projektov doma a v zahraničí.
    V roku 2020 sme sa tiež venovali envi-
ronmentálnej ochrane. Pripravovali sme 
likvidáciu ukončených aktivít a intenzív-
ne sme sa venovali aj podpore projek-
tov zameraných na ochranu životného 
prostredia. Okrem enviroprojektov sme 
tradične podporovali aj komunitné pro-
jekty v oblastiach, kde pôsobíme. Náš 
záväzok k okoliu je silný a neustále sa 
venujeme jeho rozvoju a ochrane.
   Na záver mi dovoľte pri príležitosti Me-
siaca úcty k starším ešte raz úprimne 
poďakovať za Vašu celoživotnú prácu. 
Želám Vám najmä veľa zdravia, pozitív-
nej energie, radosti a životného optimiz-
mu. S úctou 

Ing. Martin Bartošovič
generálny riaditeľ

jednou 
vetou

Vážená seniorka/vážený senior,
každoročne v októbri, Mesiaci úcty k 
starším, spoluorganizujeme stretnu-
tie zástupcov NAFTA s Vami, bývalými 
naftárkami a naftármi. 

Október bol už niekoľko rokov spojený so stretnutím bývalých naftárov 
- seniorov v dome kultúry. Žiaľ, už druhýkrát to nebolo možné kvôli pandé-
mii. Generálny riaditeľ spoločnosti NAFTA a.s. sa však prihovoril seniorom 
listom, ktorý bol zaslaný každému do domácnosti. Keďže list obsahoval aj 
informácie o tom, čo sa spoločnosti podarilo dosiahnuť za posledný rok, 
požiadali sme o tento text, aby sme mohli o napredovaní spoločnosti infor-
movať aj ostaných občanov mesta Gbely. Text uverejňujeme v plnom znení.
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Presne pred 175 rokmi - v roku 1846,
sa začal stavať kostol.

Dňa 18.11.2021 v čase od 8:00 do 17:00 bude prerušená 
dodávka elektrickej energie. Zoznam ulíc a čísiel domov, 

ktorých sa to bude týkať je uvedený na www.gbely.sk
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Stavebné pozemky pre mladé rodiny a nielen pre nich



...opýtali sme sa na Mestskom úrade v Gbeloch

Stavebné pozemky pre mladé rodiny a nielen pre nich
 V ostatnom čase dosť rezonuje v na-
šom meste otázka  prípravy stavebných po-
zemkov v tzv. lokalite Kúcanka, kde kedysi, 
pri ťažbe hliny na výrobu tehál, vznikla ma-
teriálová jama, ktorú neskôr zaplnila dažďová 
voda. Čo si však mnohí už nepamätajú, takéto 
materiálové jamy boli aj na iných miestach na 
pozemku pod Ostrým vrchom, z ktorých jed-
na bola kúsok vyššie od Kúcanky. Uvedená 
materiálová jama existovala ešte v roku 2017, 
čo dokazujú snímky z portálu Google. V roku 
2018 sa „stratila“, užívateľ pozemku ju zahrnul 
a tak sa dostala do obrábanej poľnohospodár-
skej pôdy. 
V súčasnom období prebieha územné kona-
nie k stavebným pozemkom v lokalite „Kúcan-
ka“ a pevne veríme, že už nebude podané 
odvolanie zo strany účastníka konania. Mesto 
zabezpečilo všetky štátom stanovené povole-
nia k tomu, aby sa materiálová jama zaviez-
la a časť plochy bude slúžiť na vybudovanie 
parku. Mesto súčasne, na základe rozhodnu-
tia Okresného úradu Trnava odbor životného 
prostredia, vybudovalo  náhradnú mokraď  pre 
obojživelníky, plazy, vtáky, hmyz pri Adamov-
ských jazerách, kde ju ochranári odporučili, 
lebo je tam dostatok spodnej vody a Stavebný 
úrad v Skalici povolil. 
Čo sa týka samotných stavebných pozemkov 
konštatujeme, že poslanci MsZ Gbely schválili 
prijatie úveru na budovanie inžinierskych sie-
tí. Mesto je pripravené zabezpečiť budovanie 
verejného vodovodu a kanalizácie, čo je však 
podmienené právoplatným povolením Sta-
vebného úradu Skalica. Žiaľ, z 34 účastníkov 
konania sa podaním námietok od jediného 
občana mesta,  celý proces znova predlžuje, 
čo s neobvyklým nárastom cien za stavebné 
materiály  povedie nielen k nárastu cien pri 
budovaní inžinierskych sietí hradených z roz-
počtu mesta, ale predražuje sa aj výstavba 
rodinných domov pre budúcich stavebníkov. 
Rozvody elektriny vybuduje v lokalite Západo-
slovenská distribučná a.s.  z vlastných zdro-
jov. Či sa v lokalite „Kúcanka“ budú realizovať 
aj rozvody plynu, bude na rozhodnutí poslan-
cov MsZ Gbely. Mimochodom, rozvody plynu 
boli v Gbeloch vybudované ako v jednej  z pr-
vých obcí v Československu. Aj vďaka tomu je 
plyn v Gbeloch dostupný na každej ulici.  Ide 
o 42 stavebných pozemkov o rozlohe cca od 
680 do 1 270 m2.
A odpoveď na otázku –  za akú cenu a kedy  
sa budú stavebné pozemky predávať – je na 
rozhodnutí poslancov MsZ Gbely, ktorí budú 
pri jej stanovení vychádzať z rozpočtových 
nákladov na prípravu stavebných pozemkov. 
Spôsob predaja pozemkov bude po schvále-
ní poslancov  verejnou obchodnou súťažou, 
v súlade so zákonom o majetku obcí. Ale to 
všetko je ešte len pred nami, najprv je potreb-
né, aby mesto Gbely čo najskôr získalo právo-
platné  Územné rozhodnutie. Držme si palce, 
aby to bolo čo najskôr. 

Ing. Ladislav Rosa
Vedúci odboru výstavby
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 Prvým úspešným projektom, 
ktorý sme v tomto roku zrealizovali, bolo 
zakúpenie 2 ks germicídnych žiaričov, 
dezinfekcie na povrchy a ochranných 
pracovných pomôcok - rukavíc. Nákup 
sme realizovali vďaka Grantovému pro-
gramu Pomáhame SPPolu, pod projek-
tom Ochrana seniorov pred ochorením 
COVID-19. Cieľom nášho predkladané-
ho projektu bola v prvom rade ochrana 
zdravia klientov i zamestnancov v rámci 
II. vlny pandémie COVID-19. Germicíd-
ne žiariče nám denne slúžia na efektívnu 
a ekologickú likvidáciu vírusov, baktérií 
a plesní v ovzduší i sterilizáciu okolité-
ho prostredia, v ktorom spoločne žijeme. 
Dezinfekciu na povrchy a rukavice pou-
žívajú v bežnej práci všetci zamestnanci. 
Celkovo bolo naše zariadenie podpore-
né prostredníctvom Nadácie SPP sumou 
1.500 EUR.

O niekoľko  mesiacov neskôr sme zvýšili 
kvalifikáciu našich zamestnancov účas-
ťou v akreditovanom kurze Manažér 
kvality v sociálnych službách. Považuje-
me to za dôležitý posun vpred, nakoľko 
kvalita v sociálnych službách je na ce-
lom Slovensku neustále diskutovanou 
a významnou témou. Pre DPS je veľmi 
dôležitým cieľom jej stále zvyšovanie a 
hľadanie riešenia pre systémové zabez-
pečenie kvality. Finančné prostriedky na 
absolvovanie vzdelávania sme obdržali z 
Nadácie Tesco. Celková suma 800 EUR 
bola okrem tohto odborného školenia 
použitá aj na nákup ďalších ochranných 
pomôcok – rukavíc.

Účelovú dotáciu vo výške 1.000 EUR z 
rozpočtu Trnavského samosprávneho 
kraja sme využili v rámci projektu „Ak-
tívne a tvorivo aj v jeseni života“. Ako 
môžete vidieť na našich Facebookových 
stránkach a stránkach organizácie, klienti 
v zariadení neustále niečo tvoria, vyrá-
bajú, aktívne sa zapájajú do spoločen-
ského diania v komunite, trávia spolu 
voľný čas pri spoločenských alebo špor-
tových aktivitách. Okrem nových spo-
ločenských hier sme tieto peniaze teda 
použili vo veľkej miere na nákup rozlič-
ného terapeutického materiálu. Počas 
viacerých terapií sme spoločne vyrábali 

V DPS Gbely spolu tvoríme a zveľaďujeme
Tak, ako aj po minulé roky i teraz sa Dom pokojnej staroby Gbely zapojil 
do viacerých vyhlásených grantov na rozvoj a podporu rozličných oblastí 
neziskových organizácií. Rok 2021 bol pre nás v rámci schválenia týchto 
predkladaných projektov o niečo úspešnejší. Posúďte sami, čo všetko sa 
nám podarilo:

vence, tvorili jesenné aranžmány, pri-
pravovali bylinkové sirupy, oleje a alpy, 
piekli koláče a mnoho iného.

„Blízkosť rodiny na diaľku prostredníc-
tvom videohovoru“ je názov projektu, 
ktorý bol podporený vďaka grantovému 
programu „Henkel Slovensko seniorom“ 
vyhláseného Nadáciou Henkel. Sumou 
760 EUR bolo spolufinancované zriade-
nie wifi siete v budove na ulici Hudeco-
va. Cieľom realizácie tohto projektu bolo 
v čo najväčšej miere sprostredkovať 
videohovory našich klientov so svojimi 
blízkymi, odstrániť pocit sociálnej izolá-
cie, ktorí v dôsledku protipandemických 
opatrení je u nich prehlbovaný. Chceme 
im priblížiť kontakt s rodinou, či priateľmi 
prostredníctvom videohovoru cez sociál-
ne siete. Tieto aktivity vedú k zlepšeniu 
kvality života našich seniorov, napomá-
hajú k zlepšeniu ich duševného zdravia 
a dúfame, že s tým ruka v ruke i fyzic-
kého zdravia. K dispozícií máme viacero 
mobilných telefónov a notebooky s web-
kamerou, preto bol zámer projektu sme-
rovaný na zabezpečenie wifi vo všetkých 
priestoroch zariadenia.

Ďalším projektom, ktorý sme uskutoč-
nili opäť vďaka podpore Nadácie SPP 
bol projekt „Zelený vchod – náš pekný 
vchod“. Finančné prostriedky vo výške 
980 EUR boli použité na nákup mate-
riálu – šmirgľov, kartáčov, technického 
benzínu, odhrdzovaču náteru, štetcov, 
maliarskych valčekov, rukavíc a podob-
ne. Náter plota na budove na ulici Prof. 
Čárskeho sme zrealizovali za pomoci 
dobrovoľníckej činnosti, do ktorej sa za-
pojili najmä zamestnanci DPS Gbely a 
svojou troškou prispeli i niektorí zástup-
covia Mestského úradu Gbely.

V druhej polovici roka nás Nadácia 
Tesco opätovne podporila pri projekte 
„Terapeutická záhrada pre seniorov“, a 
to sumou 1.300 EUR, nakoľko pri hla-
sovaní v predajniach Tesco v Skalici a 
Kútoch tento nápad získal najväčší po-
čet hlasov. Vďaka tejto finančnej pomoci 
sme v areáli budovy na ulici Hudecova 
vysadili ovocné stromčeky, kríky, urobili 
okrasnú výsadbu rastlín a v neposled-

nom rade vytvorili aj bylinkový záhon. 
Cieľom projektu je vytvoriť a rozšíriť ze-
lené plochy v zastavanom území mesta, 
zlepšiť verejné priestranstvo, vybudovať 
terapeutickú záhradu v rámci komunity 
seniorov, ktorá bude slúžiť nielen našim 
klientom, ale i ich rodinným príslušní-
kom, s ktorými tu môžu tráviť spoločný 
čas. Prínosom pre celé okolie je vytvo-
renie rovnováhy medzi mestom a príro-
dou. Vysádzanie rastlín pre opeľovače, 
starostlivosť o ne i spracovanie plodov 
sa stanú neodmysliteľnou súčasťou tera-
peutických činností. Plody našej záhrady 
plánujeme využiť najmä pri rôznych tera-
piách – napríklad pri aktivitách s prvka-
mi kulinoterapie - tvorbe pečeného čaju, 
pečení koláčov podľa receptov starých 
mám. Všetky bylinky využijeme do čajov 
a iných bylinných tinktúr a pod. Vybudo-
vanie takejto zelenej jedlej komunitnej 
záhrady podporíme i „foodsharing“, tzv. 
zdieľanie potravín medzi všetkými prijí-
mateľmi sociálnych služieb.

Naša organizácia sa zapojila do viace-
rých vyhlásených grantov, no nie vždy sa 
nám podarilo uspieť. V rámci podobných 
grantových programoch sme sa pokúšali 
tiež o získanie finančných prostriedkov 
na rozšírenie altánu v budove na ulici 
Hudecova, zavedenie wifi siete v budo-
ve na ulici Prof. Čárskeho, zakúpenie 
cvičebných pomôcok pre imobilnú klient-
ku aj o vytvorenie vyvýšených záhonov. 
Tieto neúspechy nás vôbec neodradili, 
konkurencia má tiež niekedy lepší ná-
pad, a tak neustále pozorne sledujeme 
nové vyhlásené granty a i v budúcnosti 
sa budeme usilovať o úspešné uchád-
zanie sa o ďalšie finančné prostriedky 
– aj na tie aktivity, ktoré sa nám doteraz 
nepodarilo zrealizovať, alebo na ďalšie a 
ďalšie nové nápady našich zamestnan-
cov, či klientov. Už teraz sa tešíme na 
budúce výzvy.

Ing. Petra Krbicová
Riaditeľka DPS n.o. Gbely

Regionálny úrad VZ v Senici vyzýva fyzické a 
právnické osoby v meste Gbely na vykonanie 

jesennej deratizácie objektov v termíne
od 25.10.2021 do 29.11.2021.

Najbližšie majstrovské šachové stretnutia:
6.11.2021 Interchess CVČ Gbely – Skalica C (5.liga)

20.11.2021 Interchess CVČ Gbely – Petrova Ves B (5.liga)
21.11.2021 Gbely - Hlohovec (3.liga)

jednou 
vetou
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 Ľudový odev – kroj... čo všet-
ko bolo o ňom popísané. Veľa, preveľa. 
Časopisy, odborné i neodborné približo-
vali svetu túto našu národnú krásu. Ale 
vždy iba to, čo bolo vidieť. K ľudovému 
odevu však patrí i spodné oblečenie. U 
ženského sviatočného kroja je to rubáš 
a škrobenice. Rubáš bol v obľube široký, 
ako v tej ľudovej piesni: „Ej, zavrc sa mi 
ešče ráz, jak široký rubáč máš. Široký je 
široký, šiua sem ho tri roky, ej, široký je 
velice, šiua sem ho k muzice.“ Na túto 
najspodnejšiu časť odevu sa okolo pása 
uviazala „obálenka“, čo bol zosilnený pás 
a naň zase škrobenice. Ku gbelskému 
kroju sa nosilo päť škrobeníc, ktoré ne-
boli rovnakej dĺžky. Najkratšia bola prvá, 
obliekaná na rubáš, najdlhšia posledná, 
piata, pod vrchnou sukňou. Škrobenice- 
biele, naberané, už podľa pomenovania 
museli byť naškrobené. Škrob sa získa-
val zo zemiakov (grumbíru) a to takým 
spôsobom, že umyté, čisté zemiaky sa 
nastrúhali na jemnom strúhadle, zaliali 
sa teplou vodou a nechali lúhovať 24 ho-
dín. Po vybratí vylúhovaných zemiakov 
sa výluh nechal odstáť až sa vytvorila 
usadenina. Po odstránení číreho roztoku 
– povrchovej časti výluhu sa do zákalu, 
ktorý obsahoval najviac škrobu, namoči-
la čistá, vypraná škrobenica. Množstvo 
zemiakov na vylúhovanie sa určovalo 
podľa množstva  pripravených škrobeníc 
na škrobenie. Škrobenica po namočení  
do výluhu (škrobu) sa vytiahla a nad ná-
dobou s výluhom nechala voľne odtiecť. 
Nesmela sa krúcať, iba odtekať. 

Gbelský kroj - to, čo nie je vidieť
Potom nasledovalo zrolovanie do valca 
a zabalenie do konopného plátna, kde 
sa nechala preschnúť, čo trvalo viacero 
dní. Ďalším krokom bolo žehlenie roz-
pálenou žehličkou. Žehliť sa nesmelo 
do roviny, ale do faldov. Tento proces – 
škrobenie sa robil dvakrát do roka a to 
pred Veľkou nocou a pred hodami.
K tomuto škrobeniu treba poznamenať, 
že nebol ničím oproti praniu konopnej 
posteľnej bielizne, t.j. plachiet, perín 
a podhlavníkov. Prali sa i „cíchy“, pod-
hlavníky z ktorých sa vybralo perie, oby-
čajne do koryta. Pred praním bol treba 
pripraviť výluh z dubového dreva, škrob 

zo zemiakov a uvariť „šichtové mydlo,“ 
obyčajne z uhynutých domácich zvierat. 
Pri samotnom procese prania sa niekto-
ré operácie opakovali, takže sa stávalo, 
že pranie trvalo viac ako týždeň.
Takéto technologické postupy prispeli k 
tomu, že neskoršie sa ku kroju nenosilo 
päť škrobeníc ale tri a nakoniec prišlo i k 
zániku nosenia krojov.
Záverom posledný povzdych: chúďatá 
naše babky, prababky a zlaté ROMO.

Ing. Miroslav Čársky

Zdroj informácií:  Spomienky Anny Mo-
rávkovej rod. Medlenovej, narodenej  v 
roku 1933

jednou 
vetou

 Dňa 23.9.sme sa zúčastnili krajské-
ho kola Hollého pamätníka, ktoré sa konalo 
v krásnych priestoroch Západoslovenského 
múzea v Trnave.
Našu školu reprezentovali v I. kategórii v 
prednese prózy Jakub Jureňa, v II. kategórii v 
prednese poézie Aneta Černá a v III. kategórii 
v prednese poézie Adela Vrbňáková.
Už samotný fakt, že naša škola vysielala do 
tohto vysokého kola Hurbanovho pamätníka 
3 žiakov, je výnimočný.
Všetci traja nás skvele reprezentovali, po-
rota ich pochválila a Adela Vrbňáková bola 
vybraná vo svojej kategórii na PERFEKTNÉ 
3.miesto.
BLAHOŽELÁME.

Kolektív ZŠ s MŠ Gbely

Naši žiaci v krajskom kole Hollého pamätníka

14

Znenie tajničky z minulého čísla:
...banícke učilište štátnych pracovných záloh.

Výherca: Peter Volek

O prípadných kultúrnych podujatiach v najbližšom období 
budeme informovať prostredníctvom webstránky,

rozhlasu, alebo LED tabule.
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 Zafarbené lístie, ranné hmly a nízke 
teploty napovedajú, že čas v ktorom sa dal 
tenis hrať na vonkajších kurtoch sa neľútost-
ne kráti. Túto sezónu sme však využili naplno 
a od mája do septembra si tenisové povrchy 
nevydýchli. V tomto ročníku tenisovej ligy sa 
stretlo 32 hráčov, z toho 13 hráčov z blízkeho 
či ďalekého okolia.

Niektorí hráči prekvapili, iných limitovali staré 
zranenia, ale všeobecne sme odohrali opäť 
krásny ročník. Ten vyvrcholil, už tradične, na 
gbelské hody. Predzvesťou finále bol predfi-
nálový zápas Martina Hyžu a Patrika Pola-
cha, ktorý skončil 3:6, 6:1, 6:4. Finálové ob-
sadenie už stabilne neprekvapilo, 18-ty krát 
nastúpil Maroš Bolebruch a 6-ty krát Jano 
Hrabovský. Marošove zranené koleno sa 
podpísalo na jeho prehre, no postup do finále 
je aj tak skvelým úspechom.

Ohliadnutie sa za tenisovou sezónou 2021

V histórií GTL je to jeho tretia prehra vo finále. 
Hráčske odhodlanie, presnosť úderov a vy-
behané loptičky tak dopriali dlho očakávané 
víťazstvo Jankovi Hrabovskému s krásnym 
výsledkom 6:4, 7:5. Jankovi srdečne blaho-
želám, takisto ostatným hráčom ku skvelým 
výkonom! Ďakujem všetkým hráčom za ich 
tenisové nadšenie a verím, že v budúcej se-
zóne sa stretneme plní síl! 

Peter Petrovič
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 Projekt je financovaný z finanč-
ných prostriedkov Európskeho fondu pre 
regionálny rozvoj, štátnych rozpočtov 
Slovenskej a Českej republiky, spolu-
účasť na financovaní projektu mal tiež 
Trnavský samosprávny kraj. Hlavným 
cieľom projektu bolo vybudovať labora-
tórium elektrotechniky, ktoré bude dispo-
novať vysokokvalitným elektrotechnic-
kým a technologickým vybavením, ktorý 
zodpovedá najnovším trendom v oblasti 
vývoja, výskumu, ergonómie a bezpeč-
nosti.
Tešíme sa, že náš cieľ bol naplnený. 
Laboratórium elektrotechniky bolo vybu-
dované a uvedené do prevádzky. Práve 
žiaci partnerskej školy Strednej priemy-
selnej školy polytechnickej – centrum 
odbornej prípravy Zlín mali možnosť v 
rámci výmenného pobytu vyskúšať mo-
dernú technológiu vybavenia laboratória 
v dňoch od 13. - 15. októbra 2021, kedy 
sme ich privítali na pôde SOŠ elektro-
technickej Gbely. Škola mala pre žiakov 
pripravený bohatý program. V doobed-
ňajších hodinách si žiaci vyskúšali prácu 

SOŠ elektrotechnická Gbely začala v roku 2020 realizovať projekt cezhraničnej spolupráce INTERREG V-A SK-CZ
s názvom Vzdelávanie zamerané na prax a trh práce v oblasti elektrotechniky, automatizačnej techniky a mechatroniky.

v laboratóriu, na najmodernejších tech-
nologických zariadeniach, kde sa zao-
berali elektrotechnickým meraním, „poh-
rali“ sa s nameranými krivkami rôznych 
frekvencií a v poobedňajších hodinách 
objavovali históriu a pridanú hodnotu 
mesta Gbely.
Naši hostia navštívili Mestskú a naftár-
sku expozíciu, ktorá v očiach žiakov zna-

čila nadšenie a úctu k „čiernemu zlatu“, 
ktorého história im doteraz nebola zná-
ma, obdiv si tiež pri večernej prechádzke 
vyslúžil miestny kostol. Hostia spoznali 
čaro Adamovských jazier, neskrývaný 
údiv patril vrtnej veži, ktorá nás víta pri 
vstupe do mesta Gbely od Adamov-
ských jazier, tiež nevynechali prvý ropný 
vrt, kde ukončili potulky históriou Gbiel. 
Veríme, že žiakom a pedagógom part-
nerskej školy sa u nás páčilo, do svojej 
vlasti sa vrátili obohatení o nové skúse-
nosti a zážitky.
Žiaci SOŠ elektrotechnickej, Gbely, ab-
solvovali výmenný pobyt  v SPŠP COP 
Zlín v čase od 18. - 21.októbra 2021, kde 
si ozrejmili technológiu počítačových si-
etí, spoznali mesto Zlín a pobyt naplnili 
zážitkami a novými poznatkami.

Ing. Alena Klenová
projektový manažér

Projekt za 193 tisíc eur overený žiakmi
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 Dňa 18. septembra sa naši taneč-
níci zúčastnili kvalifikačnej tanečnej súťaže 
na V4 DANCE CUP (Česko, Slovensko, Ma-
ďarsko, Poľsko)  v Piešťanoch ktorá dopadla 
pre tanečníkov úspešne a do Gbelov priviezli 
nasledovné umiestnenia:
 
Aladin - 2.miesto
Pizzu, prosím - 2.miesto
Laboratórium - 1.miesto
V parku - 2.miesto
Orchester  - 1.miesto
Stairs - 1.miesto
Cirkus - 2.miesto
Choreografie pripravil  Lukáš Jureňa
 
Podľa vytancovaných bodov sa dozvieme, či 
tanečníci postúpili do veľkého finále.
Ďakujeme rodičom za podporu a tanečníkom 
za reprezentáciu a pekne odvedené výkony.

Na kvalifikačnej súťaži v Piešťanoch
17

Ohliadnutie sa za návštevou pápeža na Slovensku
Návšteva svätého otca na Slovensku je 
už takmer dva mesiace za nami, ale jeho 
posolstvo doznieva v ľuďoch neustále.

 Je treba spomenúť, že na príprave 
tejto vzácnej návštevy sa podieľalo niekoľko 
tisíc dobrovoľníkov, dobrovoľných hasičských 
zborov či iných zložiek verejného či súkrom-
ného sektoru. Ako dobrovoľníci sa prihlásili aj 
Gbelania, ktorých bolo napríklad v Šaštíne 
vidieť skutočne na každom kroku, za čo im 
patrí veľké poďakovanie, bo aj ich pomocou 
všetko prebehlo tak, ako malo. Poďakovanie 
hasičským dobrovoľníkom písomne vyjadril 
aj primátor mesta Šaštín Stráže (viď vpravo).
Po ceste bolo vidieť množstvo koordinátorov, 
policajtov a vojakov, ktorí regulovali peších tu-
ristov, autá i cyklistov. Aj z Gbelov bolo veľa 
cyklistov, ktorí sa vybrali na túto slávnosť a 
pravdupovediac - užívať si cestu takmer sám 
pre seba - bez áut - bol pre cyklistov zážitok. 

„Pri návrate z Apoštolskej cesty sa vám chcem poďakovať za starostlivú prípravu mo-
jej návštevy. Verím, že nemalá snaha, ktorú ste museli vynaložiť popri každodennej 
pastoračnej službe prinesie hojné ovocie. Bratsky vás povzbudzujem, aby ste si vždy 
zachovali pokoj a vzájomnú jednotu,“ napísal v liste biskupom pápež František.



Gbelan

 Členovia družstva Šachový 
klub Gbely čakali, či sa v prebiehajúcej 
pandemickej situácii začne nová 
šachová sezóna. Podarilo sa to rovnako, 
ako minulý rok a tiež víťazne. Otázkou už 
len zostáva, či sa bude jednať opäť len o 
jedno odohraté kolo alebo súťaž pobeží 
podľa prísnych súťažných podmienok. 
Každopádne v 1. kole cestovali Gbelania 
do Vrbového a so slabšou zostavou 
deklasovali domácich pomerom 2,5 : 5,5. 
Víťazné partie zahrali: Nemšák, Pribila, 
Brunovský, Kanka a Fitak; nerozhodnú 
partiu odohral Zajíček a najmenej sa 
darilo Ralbovskému M. a Ralbovskému 
D. Osobitne treba vyzdvihnúť výkon 
mladého talentu z Ukrajiny (Denis Fitak), 
ktorý debutoval v 3. lige a hneď zahral 
víťaznú partiu proti silnejšiemu súperovi. 
Zatiaľ to vyzerá tak, že súťaž by mala 

normálne pokračovať podľa platného 
covid automatu pre športové súťaže.
V zelených a oranžových okresoch môžu 
hráči normálne nastupovať, v červených 
a bordových okresoch platí režim OTP 

Víťazný štart do novej sezóny
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(treba byť na zápase zaočkovaný, 
prekonaný alebo otestovaný), v čiernych 
okresoch sa hrať nesmie alebo sa môže 
zápas presunúť do iného okresu.   

RNDr. Peter Brunovský, PhD.
Zdroj: www.chess.sk

V roku 2001 bola .............. TAJNIČKA ................. Je to teda presne 20 rokov, čo sa ju snažíme aktualizovať a postupne 
graficky aj obsahovo inovovať a informovať o novinkách a aktuálnych veciach.
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Gbelan

KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

Výkup kovového odpadu a fareb. kovov,
autovrakov, doklad o likvidácii

K dispozícii nájazdová váha (40t)
UT–PIA:10.00-16.00   SO:9.00-12.00

Výkup papiera (časopisy a noviny)
na prevádzke Čáry

0908 / 147 888      0903 / 404 138

KOZMETICKÝ SALÓN 
FEMINA

Jana Švrčková, Naftárska 944 
ponúka: kompletné kozmetické služby
JANSSEN Cosmetics ošetrenie pleti -
laser LASOCAR. Info: 0904 / 572 184

KAMEROVÉ SYSTÉMY, 
ALARMY 

0903 / 486 477   www.comptelplus.sk

PREDAJ A SERVIS PC 
REG. POKLADNICE,

TVORBA WEBSTRÁNOK
0903 / 486 477    www.comptel.sk

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček 

0915 / 613 610     www.webon.sk

VYKUPUJEM
staré mince a bankovky aj celé 

kompletné zbierky po zberateľoch, 
alebo dedičstvo. Info: 0902 / 168 083

TAXI GBELY
Preprava osôb / NON STOP / 1-8 osôb

0910 / 829 475

MIROVE TORTY
A ZÁKUSKY

Domáca rodinná cukrárenská výroba
Miroslav Horinka

Torty a zákusky na rôznu príležitosť i 
všedný deň. Dovoz do Gbelov podľa 

dohody. Tel: 0915 749 758
www.mirovetorty.sk

mail: miroslavhorinka@gmail.com

ŽALÚZIE, ROLETY, 
SIEŤKY        

MONTÁŽ a OPRAVY - 0903 / 463 904

REALITNÉ SLUŽBY
AKÉ SI ŽELÁTE...

Dominika Mikuličová - 0902 061 439
RE/MAX Good Choice

dominika.mikulicova@re-max.sk

PRÁCE S JCB
Prípravné, dokončovacie, výkopové 
práce s JCB 3CX, kopanie studní a 

žúmp, zámková dlažba na kľúč
Kontakt: 0948 420 618

SNACK A COFFEE BAR
U CVRČKA

Jilemnického 708, 90845 Gbely www.
cvrcek.sk

vás pozýva na gbelskú kávu, teplé 
a studené nápoje, zákusky, koláče, 

palacinky, vafle, zmrzlinové a ovocné 
poháre aj koktaily, bagety, šaláty a iné.

Pripravíme občerstvenie na oslavy: 
chlebíčky, očká, banketky, studené 
a teplé obložené misy, ovocné misy, 
zákusky. Naše priestory si môžete aj 

prenajať.

OČNÁ OPTIKA
FREE-OPTIK 

Očný optik - Monika Poncová
Petroveská ulica č. 207, Gbely

0902 / 357 067  a  0910 / 143 440, 
alebo zazvoňte na zvončeku pri Optike.

PRIŠLA VÁM DRAHÁ 
POISTKA?

Spravte si lacnejšiu. Skúste tu:
www.onlinepoistky.sk
Poistenie bez rúška.

Nájdite si pre Vás najlepšiu cenu.

AUTOMATICKÉ
ZÁVLAHY

 a čerpadlá do studní a nádrží.
 Návrh, montáž, servis, poradenstvo.

 Tel. 0904 264 604
 email: roman.matula@centrum.sk

PNEUSERVIS
IVAN VANEK

v Gbeloch vám ponúka tieto služby :
- prezutie a vyváženie kolies pre osob-

né a dodávkové vozidlá 
- predaj pneumatík a diskov 

- sezónne uskladnenie pneumatík
- montáž certifikovaných autofólií bez 

vyberania skiel od amerického výrobcu 
SunTek

Objednať na prezutie alebo montáž au-
tofólií sa môžete na čísle  0905 600 167 

Tešíme sa na vašu návštevu.

TEPOVANIE
GBELY A OKOLIE

Hĺbkové tepovanie a čistenie interiéru 
vozidiel, sedačiek, matracov, kobercov 

a iného čalúneného nábytku...
Čistenie a dezinfekcia ozónovým 

generátorom
0917 289 067

tepovanie.gbely@gmail.com

ZELENINA GBELY
Súkromný pestovateľ – p. Prosňák 

ponúka na predaj zemiaky aj na zimné 
uskladnenie varný typ A.

Lesná 1618, Gbely 0951 / 732 464
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NARODILI SA:
Oliver Antálek, Tobias Antálek,
Tobias Brlík, Michael Jureňa,

Tadeáš Kovárik, Sofia Provazníková,
Tomáš Švrček, Zara Reháková,

Nella Danielová, Karolína Kocáková

MANŽELSTVÁ:
x

OPUSTILI NÁS:
Anastázia Hazlingerová /87/

Igor Juriga /50/
Viliam Ožvoldík /86/

Milan Vanek /75/
Emília Valentovičová /74/

JUBILANTI - OKTÓBER 2021:
Štefánia Gučková
Ľubomír Hrušecký

Miroslav Jurka
Stanislav Šmida
Dominik Hollý
Ladislav Lukáč
Štefan Pecha

Emília Žilinková
Ľudmila Kumpanová

Rudolf Maderič
Anton Šrámek
Emília Vlková

Helena Chromková
Otília Bačová
Jozef Eisner

Štefánia Vaňková

SPOLOČENSKÁ
KRONIKA

BEZPLATNÁ 
INZERCIA

PRE VLASTNÍKOV 
NEOBÝVANÉHO DOMU,

ALEBO ZÁUJEMCOV O KÚPU
Podľa evidencie rodinných domov 

sme zistili, že v meste Gbely je vyše 
140 neobývaných domov.
Z tohto dôvodu ponúkame 

vlastníkom, ktorí chcú neobývaný 
rodinný dom ponúknuť na predaj, 

možnosť bezplatnej inzercie v 
mesačníku Gbelan.

Kúpim rodinný dom.
Ponúknite

Kontakt: 0919 035 377

Zdroj: internet



Sútaž o najkrajšiu fotografiu Gbelov a okoliaˇ
Zuzana Hlúchová Martin Fojtík Boris Gaža Pavol Eisner

Matúš Smolka Martin Karas

Anna Petránková Michal Butaš Marcela Šmidová

Zo zaslaných fotografií
vyžrebujeme na konci 
roka troch výhercov,
ktorých odmeníme

peknou knihou.

Mailová adresa:
kultura@gbely.sk 

Fotky posielajte
vo formáte jpg

v čo najlepšej kvalite.

Ján Bolebruch Stanislav Hnát


